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Boligudvalget

Til: Velfærdsministeren
Dato: 12. februar 2009

I et kommende samråd ønskes en drøftelse af følgende spørgsmål:

BOU alm. del

Spørgsmål O
I det der henvises til den principielle afgørelse fra retten i Frederiksberg vedr. 
stråmandsleje, hvor lejeren Anders Nørgaard tabte sagen,  bedes ministeren 
redegøre for, om 
- ministeren på den baggrund mener, at lejerne kommer i klemme med den 
nuværende lejelovgivning? 
- ministeren mener, at lejerne er tilstrækkelig beskyttet af lejeloven? 
- om ministeren mener, at der er misbrugsmuligheder i loven? 
- om ministeren mener, at der med dommen er tale om et hul i lovgivningen? 
- om ministeren mener, at der er brug for et indgreb, der sikrer lejerne bedre 
fremover?

Spørgsmål P
I det der henvises til udtalelsen fra socialminister Eva Kjer Hansen i 
Folketingssalen den 11. maj 2006: "Derfor går jeg ind og gransker lovgivningen 
og ser på, om der er noget, som skal justeres, og så vil jeg tage fat på det. Det 
vil så i givet fald blive til efteråret." og til udtalelsen af 3. juni 2008 fra Karen 
Jespersen: "Under alle omstændigheder kan jeg nu og her give tilsagn om, at 
jeg i efteråret vil tage et lovgivningsinitiativ, hvis det måtte vise sig, at loven ikke 
allerede i dag yder tilstrækkelig beskyttelse mod sådanne forsøg på omgåelse 
af lejelovgivningens regler", bedes ministeren oplyse, om ministeren har ændret 
sit syn på tidsperspektivet for en lovændring. Ministeren bedes desuden oplyse, 
hvornår lejerne kan forvente, at der bliver fremsat lovforslag med henblik på at 
rette op på det angivne problem.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Nanna Westerby (SF).

På udvalgets vegne

Nanna Westerby

formand.
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